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Húsz év múlva 
Szarvas és Vidéke Hetilap II. évfolyam 37. 
szám 1987. szeptember 18. és II. évfolyam 

38. szám 1987. szeptember 25.

Négy szerencsés szarvasi 
nyertes vehetett át a Békés Me-
gyei Jókai Színház következő 
évadjára szóló színházbérle-
teket Fekete Pétertől a szín-
ház igazgatójától a legutóbbi 
testületi ülésen. Fekete Péter, 
aki Závogyán Magdolnával a 
megyei közgyűlés megbízott-
jával érkezett Szarvasra el-
mondta, azért jöttek el, hogy 
megismertessék törekvéseiket 
a város vezetőivel. A bérle-
teket azon a szeptember 7-én 

rendezett nagyszabású gála-
műsoron „árverezték”, mely 
a következő évad bemutatói-
nak beharangozását szolgálta. 
Fekete Péter a színház ötven 
éves történetéről szóló köny-
vet adott át Babák Mihály pol-
gármesternek és dr.Melis Já-
nos jegyzőnek, s velük együtt 
az ülésteremben jelenlévőket 
és az ülés közvetítését a kép-
ernyők előtt szemlélőket is in-
vitálta Békéscsabára a Békés 
Megyei Jókai Színházba.

Mintha ősszel minden komolyabbra fordulna. Nem csak Ady 
szívében égnének a kis rőzsedalok valami szomorúságról. Úgy 
tűnik, a húsz évvel ezelőtti újságban is komolyak, komorabbak 
a témák, mint a nyári számokban. A Tervmódosítás a Városi Ta-
nácsnál című cikk például azt vetíti előre, milyen következmé-
nyekkel jár a város életében, hogy a tanácsi vezetők kidolgozták 
a VII. ötéves terv hátralévő időszakának módosítása című do-
kumentumot, mellyel  az ország gazdasági stabilizációját célzó 
intézkedésekhez igazodnak helyi szinten. Több korábbi elgon-
dolást módosítanak. Visszafogják a beruházásokat, igyeksze-
nek megszabadulni az adósságoktól. Néhány dolog megvalósítá-
sát későbbre halasztják. Így például az új szeméttelep kialakítá-
sát tolják öt évvel későbbre. Ha meggondoljuk ebből az öt évből 
majdnem húsz lett. El kell tekinteniük az új lakótelepek parko-
sításától, lemondanak a Szlovák Általános Iskola rekonstrukci-
ójáról, a központi rendelőintézet felépítéséről, a szociális otthon 
konyhájának bővítéséről, 80 tanácsi bérlakás építése helyett csak 
16-ot terveznek és a városi ivóvíz továbbépítését is 1991-re tolják 
ki. Az akkori szarvasiak biztosan nem voltak feldobva ezektől a 
kilátásoktól. S lám, a felsoroltak közül azóta majdnem minden 
megvalósult. 

Ugyanennek az újságnak az első oldalán Kis gép – nagy hiány 
címmel arról olvashatunk, hogy a Belkereskedelmi Minisztéri-
um egyik osztályvezetője egy országos terjesztésű gazdasági he-
tilapban felrója a szarvasi Vas- Fémipari Szövetkezetnek, hogy 
nem készítenek kellő mennyiségű kézi húsdarálót, ráadásul ja-
nuár elsejével teljesen le akarnak állni e kisgép gyártásával. A 
Szarvas és Vidéke Hetilap munkatársa interjút készített a szö-
vetkezet műszaki vezető főmérnökével, aki megerősítette a hírt. 
Elmondta, azért mondanak le a húsdaráló gyártásáról, mert nem 
kifi zetődő számukra. Manapság ez teljesen természetes, de úgy 
tűnik az „ezer hiánycikk országában” még más megítélés alá tar-
tozott az efféle szemléletmód.

Tájékoztatást kapnak a lap olvasói arról, milyen eredménnyel 
járt a végzős gimnazisták felvételije a felsőfokú oktatási intéz-
ményekbe. A 68 jelentkezőből 32 tanulót vettek fel valamelyik 
egyetemre vagy főiskolára. Ez a dolog is másképp fest most. 
Most. Aztán majd húsz év múlva meglátjuk.

Újszerű együttműködésről számol be a tanács titkársági osz-
tályának vezetőjével készült interjú. A városvezetés és a Szar-
vason működő tudományos kutatási bázisok együttműködését 
most írásban rögzítették. A megállapodás kiterjedt például arra, 
hogy az intézmények vezetőit meghívják a tanácsülésekre és be-
vonják őket a jelentősebb döntések előkészítésébe. Így szerették 
volna kihasználni a mintegy 200 felsőfokú végzettségű, maga-
san kvalifi kált szakember által képviselt szellemi bázist.

Az újság másik munkatársa a közelgő múzeumi hónap alkal-
mából egy Rózsás közelében folyó ásatásra látogatott el, ahol dr. 
Juhász Irén irányításával korábban megtalált avarkori sírokat 
tártak fel. A régész izgalmas leletről számolhatott be. A temető-
ben 5 lovas-harcos sírját találták meg. A késői avarkorból ritka 
az ilyen lelet. A harcosok mellé temetett lovak szerszámjainak 
díszítése arra utal, hogy ezek az emberek magyarok lehettek. Ez 
azt bizonyítaná, hogy már 896, a honfoglalás előtt éltek magya-
rok ezen a tájon.

Színházba Békéscsabára

Kilenc millió karbantartásra
Az év első nyolc hónapjában 9 millió forintot használt fel a 

Szarvasi KOMÉP Városgazdálkodási Kft. a városi utak, járdák, 
hidak üzemeltetésére és karbantartására. Ez lehet az összegzé-
se annak a beszámolónak melyet a képviselő-testület szeptember 
20-iki ülésére készítettek el, és amely részletezi ennek a pénznek 
a felhasználását. A napirendi pont kapcsán több képviselő hívta 
fel a fi gyelmet a városi utakkal kapcsolatos problémákra, többen 
jelezték, útkarbantartási munkák elvégzésének szükségességét. 
Ezek elmaradása a pénzhiányra vezethető vissza. Kiszely Mihály 
alpolgármester hívta fel a fi gyelmet arra, hogy a KOMÉP a kép-
viselők által elfogadott, tavaly ősszel készült terv alapján végzi a 
karbantartásokat. Babák Mihály is arra mutatott rá, hogy a költ-
ségvetés érzékeny egyensúlya csak a tervezett határokon belül 
maradva tartható. Ugyanakkor kifejtette azt is, hogy a feladatokat 
mindig az adott helyzetnek megfelelően kell aktualizálni. Kérte a 
városgazdálkodási céget, hogy ősszel kiemelt szerepet kapjon az 
utak padkázása, az új utak repedéseinek kijavítása. Kiszely Mi-
hály a szavatossági eljárások nyomon követését ajánlotta az ille-
tékesek fi gyelmébe.

Csalóközi kátyúk
Lohr Gyula képviselő tolmácsolta a képviselők felé a Csalóköz-

ként emlegetett, Központi ABC mögötti üzletsor tulajdonosainak, 
bérlőinek kérését, hogy a város segítsen ideiglenesen feltölteni az 
ott lévő kátyúkat. Babák Mihály polgármester fi gyelmeztetett arra, 
hogy a helyi rendelet szerint a lakóknak az ingatlanuk előtti utat, 
árkot ápolniuk kell. Több képviselőnek volt információja arról, 
hogy a csalóköziek rendszeresen feltöltik a boltok előtti területeket, 
ám az egész tér karbantartása számukra túl nagy terhet jelentene. 
A polgármester – az önkormányzatnak a közterületekre vonatkozó 
feladataira utalva – arra kérte Paluskáné Udvarhelyi Judit aljegy-
zőt, hogy vizsgálja meg a Csalóköz problémáját.

A tévémaci megalkotójaként 
és a nyári arborétumi alkotótá-
borok szervezőjeként is jól is-
mert Szabó László képzőmű-
vész felajánlaná munkáit a vá-
rosnak, amennyiben megfelelő-
en el tudnák azokat helyezni. A 
képviselőket Földesi Zoltán tá-
jékoztatta erről a legutóbbi tes-
tületi ülésen, arra kérve őket, 
közösen gondolják át, hogyan 
tudnák méltó módon fogadni 
az adományt. Babák Mihály 
polgármester arra emlékezte-
tett, hogy hasonló felajánlást 
tett a Zsáky család és a Bolza 

örökösök is a városnak szándé-
koznak ajándékozni több fest-
ményt. Hetényi István az Ide-
genforgalmi Bizottság elnöke 
elmondta, a városnak szüksége 
lenne olyan látnivalókra, me-
lyek esős időben is látogatha-
tóak, a felajánlott anyagokat ki 
kellene állítani. A polgármester 
arra kérte azokat, akik esetleg 
a fentiekhez hasonló felajánlást 
kívánnak tenni, jelezzék ezt a 
szándékukat Paluskáné Udvar-
helyi Judit aljegyzőnél. A le-
hetséges adományokat számba 
véve lehet tervezni a sorsukról.

Művészek felajánlásai

Felhívás
A Városi gyepmesteri telepen (Szarvas, Berényi u. 

169/1.) különböző korú- méretű kutyák várnak sze-
rető gazdira. A kutyák hét közben reggel 7-től, dél-
után 16 óráig ingyen elvihetők.

Szarvasi KOMÉP Kft. 


